
Protokoll fra møte i styret for Sør-Østerdal interkommunalt politisk råd (SØIPR) 
 
Sted: Teams 
 
Tid: Torsdag 24. august 2023 kl. 09.00-11.30 
 
Deltakere 

Elverum 

Ordfører Lillian Skjærvik  

Kommunedirektør Kristian Trengereid 

Engerdal 

Varaordfører Terje Langfloen 

Stor-Elvdal 

Ordfører Even Moen 

Våler 

Ordfører May-Liss Sæterdalen 

Kommunedirektør Anniken Baksjøberget 

Trysil 

Ordfører Erik Sletten 

Kommunedirektør Jan Sævig 

Åmot 

Ordfører Ole Erik Hørstad 

Kommunedirektør Stein Halvorsen 

Innlandet fylkeskommune 

Erlend Myking, Innlandet fylkeskommune 

Inger Torun Klosbøle, Fylkestinget 

Inviterte 

Regine Behrens Dyreng 

Steinar Wiik 

Representanter fra Innlandet Politidistrikt 

SØIPR 

Daglig leder Terje Røe 

Rådgiver Hilde K. Hansen 

 
Forfall: 

Ordfører Line Storsnes Engerdal Kommune 

Kommunedirektør Geir Sverdrup Engerdal Kommune 

Kommunedirektør Nils Kvilvang Stor-Elvdal Kommune 

Hanne Finstand Innlandet fylkeskommune 

Anne Thoresen Fylkestinget 

Rune Øygarden Fylkestinget 

 
 
Orienteringer 
Kl. 09.00 – 09.30 Orientering om MoveCluster ved Regine Behrens Dyreng – Klosser 

Innovasjon og Steinar Wiik – Spellplassen. 



Kl. 09.30 – 10.30 Orientering / dialog med Innlandet Politidistrikt ved Johan Brekke, Tom 
Johnsen og Heidi K. Sørskog. 

 
 
SAKSBEHANDLING  
 
SAK 34/23 GODKJENNING AV INNKALLING OG SAKSLISTE 
 
Vedtak:  
Innkalling og saksliste godkjennes. 
 
Behandling: 
Det var ingen kommentarer til innkalling og saksliste. 
 
 
SAK 35/23 GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE I STYRET I SØIPR 
 
Vedtak:  
Protokoll fra møte i styret i SØIPR 25. mai 2023 ble godkjent. 
 
Behandling: 
Det var ingen kommentarer til protokollen 
 
 
SAK 36/23 MOVECLUSTER - STØTTE TIL FORPROSJEKTAKTIVITETER  
 
Vedtak: 

1. Styret for SØIPR vedtok å støtte følgende forprosjektaktiviteter i prosjekt MOVECluster: 

Fasilitering av DesignThinking prosess (ideutvikling)  kr  100 000  
Prosjektledelse, teknologi og bærekraft     kr  100 000  

Prosjektledelse rekruttering av aktører, nye tilbydere, grunder  kr  100 000  

Totalt          kr  300 000 

 

2. Beløpet belastes konto for regionale utviklingsmidler/partnerskapsmidler. 

3. Klosser Innovasjon som ansvarlig søker rapporterer på bruken av midlene jfr. retningslinjer 

for bruk av partnerskapsmidler i SØIPR. 

Vedtatt mot 1 stemme – varaordfører i Engerdal Terje Langfloen  

 
Behandling: 
Aktørene har i tiden siden forrige behandling 08.12.2022 utviklet konseptet videre, og 

konkretisert følgende områder som de vurderer å representere unike konkurransefortrinn, 

med behov for videreutvikling til kommersielle forretningsideer: 

• Jakt, fiske og friluftsliv 

• Sti-/terrengsykling 



• Paraidrettssenter 

• Smart logistikk og transport 

Tiltaket er forankret i Strategi- og handlingsplan 2022 – 2025 pkt.: 

6.4.3 og 5: Gjennom innovasjon, verdiskaping, kunnskap og kompetanse, skal vi løfte frem 
Sør-Østerdalens særpreg, utfordringer og muligheter 
 

 
SAK 37/23 ARBEIDSEMINAR GRAVBERGET GÅRD 2023 – OPPSUMMERING 
 
Vedtak:  
Styret for SØIPR tar oppsummeringen fra arbeidsseminaret for ordførere og  
kommunedirektører i Gravberget 22. – 23. juni 2023 til orientering. 
 
Behandling: 
Ordfører og kommunedirektører i Sør-Østerdalsregionen var 22. – 23. juni 2023 samlet til et 
arbeidsseminar for å oppsummere arbeidet med regionens Strategi- og handlingsplan for 
2022 – 2025, og foreslå hvilke områder det bør arbeides med i ny valgperiode fra 2023. 
 
Oppsummering: 
 
Deltakere: May-Liss Sæterdalen, Erik Sletten, Line Storsnes, Even Moen, Ole Erik Hørstad, 
Lillian Skjærvik, Anniken Baksjøberget, Jan Sævig, Geir Sverdrup, Stein Halvorsen. 
 
Kommunedirektørene innledet 22.06 med noen betraktninger rundt form, innhold og 
arbeidet med strategi- og handlingsplanen: 
Punktvis referert, ikke uttømmende. 

• Mange NOU’er i løpet av våren innen blant annet beredskap, som er viktig for 

kommunene. 

• Mål å ha en strategi- og handlingsplan i regionen som er «spot on». 

• Sør-Østerdalen er en fragmentert region, så det er viktig å «spisse» tiltakene. 

• For dårlig på lobbying av regionen mot regionale og nasjonale myndigheter. 

• Der er ingen feil med målene i strategi – og handlingsplanen, men det er mangel på 

gjennomføringskraft for å nå målene. 

• Fokus på hvordan tiltakene skal gjennomføres, og på hvilken måte. 

• Kommunene bruker ikke den regionale planen i sitt eget planarbeid. 

• Det er 5 overordna mål og 16 satsinger i planen, drar vi i samme retning? 

• Den geopolitiske situasjonen har endret seg og påvirker prioriteringen av tiltak i 

kommunene og regionsamarbeidet. 

• Alle kommunene er berørt av utbygging av vann, vind og solkraft. Hva vil vi med å 

være et «kraftsenter» i Norge? 

• Det burde være en større uttelling for kommunene ved utbyggingen av ny kraft.  

• Klima – og miljøtiltakene i planene blir mer aktuelt framover. 



• Forsvars – og totalforsvarskommisjonenes rapporter peker begge på utfordringer 

som Sør-Østerdalsregionen bør stå sammen om å løse, både for regionen og 

nasjonen. 

• Det bør pekes ut 3 – 4 punkter i planen som det skal jobbes med. 

• Framtidig sykehusstruktur i Innlandet viser at det er viktig å samles om 

regionsamarbeidet. 

• Felles høringsuttalelser i viktige saker for regionen må videreføres. 

• Tiltakene i planen må prioriteres og konkretiseres, samtidig som oppgaven med å 

gjennomføre sakene må avtales. 

 
Deltakerne delte seg i grupper 22.06 med oppgave å prioritere de viktigste sakene det må 
jobbes med framover.  
Prioriterte politikkområder: 

• Kraftløftet Innlandet, Sør-Østerdalsregionens andel av kraftoverskuddet. Lokal 

produksjon av fornybar energi innen vann, vind og sol. Kommunenes arealplaner 

oppdateres. Samordne arbeidet med kraftproduksjon i regionen, og sikre 

kompensasjon for avgitte områder. 

• Infrastruktur: Veg, bane og kollektivtilbudet. Full utbygging av mobilnettet i regionen. 

• Matproduksjon i regionen. Matberedskap må settes på den politiske dagsorden. 

• Forsvars – og totalforsvarskommisjonenes rapporter peker begge på utfordringer 

som Sør-Østerdalsregionen bør stå sammen om å løse.  

Med Sverige og Finland som medlemmer i NATO, og etablering av Brigade sør, vil 

forsvarets aktivitet øke. Dette vil kreve regionalpolitisk oppfølging. 

• Skog og klima. Klimakvoter er en politisk sak. EU har skogen i sitt klimaregnskap – 

ikke i Norge. Følges opp i de politiske partiene.  Klimaregnskap i kommunene følges 

opp. 

• Regional energi- og klimarådgiver viktig i arbeidet med å nå klimamålene. 

• Regional beredskapskoordinator settes på dagsorden. 

• Kompetanse og rekruttering – kritiske samfunnsfunksjoner som helse og skole. 

• Desentralisert utdanningstilbud. 

• Karrieresenter Sør-Østerdal og Kompetanseforum Sør-Østerdal viktig for næringsliv 

og for kommunene.  

• Framtidig sykehusstruktur i Innlandet krever fortsatt tett oppfølging. Forholdet 

mellom SI – Elverum og Forsvaret følges opp.  

• Regionsenterets rolle og samarbeid mellom kommuner.  

• «6 – kloke» representerer utviklingsmuligheter for næringslivet. 

• Synergier for næringsutvikling i regionen innen prioriterte satsingsområder. 

• Felles markedsføring/promotering av bo og arbeidsregionen.  

 
Hvordan: 

• Bruke tid i møter for å jobbe sammen om hva og hvordan. 



• Sortere i saker for å fordele hvilke saker som skal utredes videre internt, og hva som 

vi trenger ekstern bistand til.  

• Bli utfordret på punkter vi er satt opp som ansvarlig for i handlingsplanen. 

• Folkevalgtopplæring – klimasaken på dagsorden, hva kan folkevalgte bidra med.  

• Hvordan skal vi jobbe inn mot sentrale myndigheter. Forsvar, sykehus og vei/bane og 

kraftutbygging er løftet fram. 

• Strategisk plan på lobbying mot sentrale myndigheter. Utarbeide felles 

budskapsplattform (si det samme til flere). 

• Engasjere de regionale koordinatorene innen forsvar, klima og internasjonalt 

samarbeid, - innen de satsingen vi vil prioritere. 

• Ta opp regionale saker i et nytt Østerdalsting for å forankre regionens satsinger. 

• Regionalpolitikken har liten plass i folkevalgtes bevissthet. Nye folkevalgte settes inn i 

målene i strategi -og handlingsplanen. 

• SØ-regionen har alle utviklingsområder som de andre regionene i Innlandet innen: 

Forsvar, industri, utdanning, turisme og kraft. 

• Felles utfordringer ga felles løsninger i pandemitida. 

• Enkeltkommuner kan samarbeide om tiltak. 

• Utenforskap – målsetning om at flere skal ut i jobb. Sette konkrete mål og arbeid 

sammen i regionen. 

 
Møteform: 

• Oftere lunsj til lunsjmøter. 

• Det regionale samarbeidet på dagsorden i kommunenes formannskap og 

kommunestyrer.  

• Noen av styremøtene avholdes fysisk. 

• Møteformen endre ikke gjennomføringskraften. 

• SØIPR har lykkes i SI- saken. Helsetrygghet viktig for innbyggerne. Sykehussaken ikke 

ferdig. 

• Fragmentert region krever ulike samarbeidskoalisjoner. Ikke nødvendig at alle 6 

kommuner er med i alle tiltak. 

 

 
23. juni 
23.06 ble handlingsplanens oppfølgingsdokument pkt. 6.1.1 til og med pkt. 6.4.2 
gjennomgått og kommentert. 
 
 
 
 
 
 
 
 



SAK 38/23 TILSETTING AV NY DAGLIG LEDER I SØIPR 
 
Vedtak: 

1. Styret for SØIPR oppnevnte et tilsetningsutvalg for å forberede tilsetning av ny daglig leder i 

SØIPR fra 01.01.2024.  

Utvalget består av:  

May-Liss Sæterdalen - leder  

Erik Sletten  

Stein Halvorsen.  

2. Styret for SØIPR skal involveres i prosessen, og vedta tilsetning av ny daglig leder. 

 
Behandling: 
Daglig leder i SØIPR Terje Røe slutter i stillingen 31.12.2023, og vil etter avtale med 
arbeidsgiver Innlandet fylkeskommune ta ut AFP fra 01.01.2024. 
 
 
 
SAK 39/23 ORIENTERING FRA MØTER I RÅD/UTVALG 
 
Even Moen: 

• Det har vært flere krisemøter i forbindelse med uværet «Hans» og samferdselsavdelingen i IFK har 

bidratt på en fantastisk måte for å koordinere innsatsen for å redusere skadene. 

• Vi har ikke fått gehør for Godspakke Innlandet fra dagens regjering.  Det er bedt om møte med 

Bane Nor for å løfte fram behovet for å ruste opp Røros/Solørbanen, etter erfaringene med 

ekstremværet «Hans». Det er også bedt om et møte med samferdselsministeren. Trøndelag og 

Nordland fylkeskommuner er våre alliansepartnere. Regionkoordinator i IPRNØ Silje Frogner 

Tangen er engasjert som daglig leder i Jernbaneforum Røros/Solørbanen. 

 
SAK 40/23 DIALOG MED INNLANDET FYLKESKOMMUNE 
 
Inger Torun Klosbøle deltok i møtet i regi av fylkeskommune og orienterte om aktuelle saker i  
fylkeskommunen: 
 

• Status flomskader – samle erfaringer – stort skadeomfang 

• Innlandsporteføljen 

• Medvirkningskonferanser for ungdom 

o Tilbudsstrukturen 

• Tett på 2030 

o By og land, «hand i hand” 

• Areal- og naturregnskap for Innlandet 

Vedlegg: pdf fra Innlandet fylkeskommune 
 
 
 
 
 



 
 
 
SAK 41/23 EVENTUELT 
 

1. Ole Erik Hørstad: 

Interreg-prosjektet: Grenseoverskridende klima residens – med blant andre HI og Universitet 
i Karlstad. Foreslår å invitere prosjektledelsen til styret for å orientere om prosjektet.  
 
 

2. Neste møte i styret for SØIPR 21. september arrangeres som et fysisk møte i Elverum 

 
 

Dette dokumentet er elektronisk godkjent og sendes uten signatur. 
 


